



OFFICE OF THE ADJUTANT GENERAL OF MILITIA,  
QUEBEC, 15th March, 1809.

### MILITIA ORDERS.

**HIS EXCELLENCY** the GOVERNOR and COMMANDER in CHIEF embraces with great satisfaction the opportunity of again bearing testimony to the Loyalty and zeal of the Militia of the Province.

Doubts have existed as to that portion which was ballotted for under the orders issued by Mr. PRESIDENT DUNN in August 1807, continuing liable to be called on in consequence of that ballot beyond a twelve months from the period in which it took place, and altho' these doubts have been perfectly understood in all parts of the Country, and it might reasonably have been expected that if there were any ill disposed or disaffected persons they would have availed themselves of the excuse which they offered, it appears nevertheless by the reports that have been received from the several Colonels, that on the occasion of the last order issued in December, by which that portion was directed to hold itself in readiness and a probability was held out that they might be very shortly required to assemble—the utmost cheerfulness and the greatest alacrity were every where manifested by all ranks and descriptions. Two instances only occurred in which the objection was seriously stated, and in both it was accompanied with a declaration that notwithstanding the opinion of the majority of the company by which it was offered that they could not be compelled to serve, yet if it were not thought proper to have recourse to a new ballot, they were ready to stand forth as Volunteers for the service of their Country.—One solitary instance only has been reported of an individual who declared that his son should not march.

**HIS EXCELLENCY** the GOVERNOR and COMMANDER in CHIEF desires that the first opportunity may be taken by which the Field and Staff Officers may make known to the several Companies the sense he entertains of their meritorious conduct in this instance, and the confidence it gives to his expectation that no future occasion will occur to detract from the spirit of Loyalty and affection to their Country of which they have given so fair a proof.

Under the existing circumstances of the present moment, **HIS EXCELLENCY** thinks it proper to do away at any rate the ballot that has been made for the fifth of the Militia which are now under orders to hold themselves in readiness; and the men who were chosen on that occasion are therefore discharged from any obligation of assembling under which they might be held by that order.

Future directions will be given according to Law for any assembly that may become necessary either of the whole or of any part of the Militia as may be required by circumstances.

F. BABY, Adjutant Genl. of Militia.

BUREAU DE L'ADJUDANT GEN. DES MILICES.  
QUEBEC, 15c. Mars, 1809.

### ORDRES DE LA MILICE.

**SON EXCELLENCE** le GOUVERNEUR et COMMANDANT en CHEF saisit avec grande satisfaction l'occasion de rendre encore un témoignage à la loyauté et au zèle de la Milice de la Province.

Il a existé des doutes si la portion pour la quelle on ballota sous les ordres issus par Mr. le Président DUNN, au mois d'Août 1807 continuoit sujette à être sommée en vertu de ce ballotement, au delà de douze mois après l'époque où il a eu lieu, et quoique ces doutes fussent parfaitement entendus par tout le pays et qu'on eût pu raisonnablement attendre que s'il y avoit eu des personnes mal intentionnées elles se seroient prévaluës de l'excuse qu'ils offroient, il paroît néanmoins d'après les rapports qui ont été reçus des différens Colonels qu'à l'occasion du dernier ordre issu sous date du 5 Decembre dernier par lequel cette portion fut avertie de se tenir préparée, et où la probabilité lui fut indiquée de ce qu'il pourroit sous fort peu de tems être nécessaire de l'assembler, le plus grand empressement, et les meilleures dispositions furent manifestés par tous les rangs, et par toutes les conditions. Il ne se trouva que deux instances où l'objection fut sérieusement offerte, et en toutes deux elle fut accompagnée par une déclaration, que nonobstant l'opinion de la Majorité de la compagnie qui l'offroit, qu'on ne pouvoit les obliger de servir, si néanmoins on ne jugeoit point à propos d'avoir recours à un nouveau ballotement ils étoient prêts de se présenter comme volontaires pour le service de leur pays. Un seul exemple solitaire a été rapporté d'un individu qui a déclaré que son fils ne marcheroit pas.

**SON EXCELLENCE** le GOUVERNEUR et COMMANDANT en CHEF invite les Colonels et Officiers Majors de saisir la première occasion qui s'offre pour faire connoître aux différentes compagnies l'opinion qu'il entretient de leur conduite méritoire, en cette instance, et la confiance dont elle le remplit dans l'attente qu'il ne se présentera point d'occasion future qui pourroit rabattre de l'esprit de loyauté et d'amour pour la patrie dont ils ont offert une si bonne preuve.

Sous les circonstances existantes du moment actuel, **Son Excellence** juge à propos d'abroger en tout cas le ballotement qui a eu lieu pour le cinquième de la Milice qui est en ce moment sous ordres de se tenir prêt; et les miliciens choisis en cette occasion sont en conséquence déchargés de toute obligation de s'assembler à laquelle ils pourroient être tenus par cet ordre.

Des instructions futures seront données en conformité à la Loi pour tout rassemblement qui pourroit devenir nécessaire ou de la totalité ou d'une partie quelconque de la Milice selon que les circonstances peuvent l'exiger.

F. BABY, Adj. Général de Milice.